

香港婦協 訪京團 2025

Hong Kong Federation of Women Beijing Visit 2025



全國婦聯黨組書記、副主席、書記處第一書記黃曉薇(前排中)與代表團合照留念。

Ms. Huang Xiaowei, Secretary of the Leading Party Members' Group, Vice President and First Member of the Secretariat of ACWF (middle of front row), takes a group photo with the delegation.

2025年11月6日至7日，香港婦協新一屆理事會在主席何超瓊團長的率領下，組織70人訪京團赴京交流，代表團團員包括理事會成員、12個本地婦女組織代表及女青年等，中聯辦相關領導陪同參與。

在京期間，訪京團先後獲中共中央統戰部、全國婦聯等單位親切接見。何超瓊主席彙報了婦協團結婦女、舉辦國際論壇、為港發聲等工作成效，得到各部委領導人的高度肯定。與會代表亦分享經驗，凝聚共識。

全國婦聯黨組書記、副主席、書記處第一書記黃曉薇向代表團宣講二十屆四中全會精神及習近平總書記全球婦女峰会的主旨講話，鼓勵香港婦協堅持「一國兩制」，積極參與第八屆立法會選舉，並在國際上傳遞中國和香港的故事。訪京團還參觀了「數智賦能婦女和女童成果展」，瞭解科技促進婦女發展的創新實踐。

此外，訪京團在北京市婦聯主席張雅君陪同體驗中華傳統文化，並參觀中國科學院文獻情報中心及科技成就展，感受國家科技發展的蓬勃活力。

代表團成員一致認為，此次北京之行成果豐碩、受益匪淺，進一步增強了為國家及香港繁榮發展貢獻巾幗力量的決心。

代表團拜訪及參觀中國科學院文獻情報中心，得到中國科學院自動化研究所劉成林副所長接見。
The delegation paid a visit to the Literature and Information Center of the Chinese Academy of Sciences, where they were received by Mr. Liu Chenglin, Deputy Director of the Institute of Automation, Chinese Academy of Sciences.



中共中央統戰部領導接見代表團一行。
Leading officials of the United Front Work Department of the Communist Party of China Central Committee received the HKFW delegation.



HKFW's delegation of 70, led by Ms. Pansy Ho Chairperson of HKFW, visited Beijing from 6th to 7th November 2025. The delegation included Council Members, representatives from 12 local Women's Organizations and young women, accompanied by respective leaders from the Liaison Office of the Central People's Government.

At the courtesy visits, the delegation was welcomed by leaders and high officials of National and Women Organizations. Chairman Pansy Ho briefed authorities on the Federation's work in the uniting of women, the staging of international forums and the speaking up for Hong Kong, earning high commendation from senior officials. Delegates also shared their insights and consolidated consensus.

Ms. Huang Xiaowei, Secretary of the Leading Party Members' Group, Vice President and First Member of the Secretariat of the All-China Women's Federation delivered a presentation on the spirit of the Fourth Plenary Session of the 20th CPC Central Committee and President Xi Jinping's keynote address at

the Global Women's Summit. She encouraged the Federation to uphold the principle of "One Country, Two Systems", engage actively in the eighth Legislative Council election and share authentic stories of China and Hong Kong internationally. The delegation also visited the Exhibition on China's Progress in Digital and Intelligent Empowerment for Women and Girls and learned about technology-driven initiatives for women's development.

Accompanied by Ms. Zhang Yajun, Chairperson of the Beijing Women's Federation, delegates experienced traditional Chinese culture and toured the Chinese Academy of Sciences Literature and Information Centre as well as a national sci-tech achievements exhibition, gaining first-hand insight into the country's dynamic technological progress.

All members agreed that the Beijing visit was fruitful and enlightening. It helped to further strengthen their determination to foster the prosperity and development of the nation and Hong Kong and to the empowerment of women.



北京市婦聯主席張雅君於禦仙都皇家菜館歡迎代表團一行。

Ms. Zhang Yajun, Chairperson of the Beijing Women's Federation, hosted a welcome reception for the delegation at Yuxiandu Royal Cuisine Restaurant.